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Protokół nr XXXVI/2013 
z XXXVI Sesji VI kadencji Rady Gminy Pruszcz Gdański, 

która odbyła się dnia 29 października 2013 r. 
 
W XXXVI Sesji Rady Gminy Pruszcz Gdański uczestniczyli: wójt gminy- Magdalena 
Kołodziejczak, z-ca wójta Andrzej Bożyk, sekretarz gminy – Małgorzata Grzegorczyk, 
oraz radca prawny – Robert Dargiewicz. 
 
I. SPRAWY REGULAMINOWE 
 
1. Otwarcie Sesji. 
Otwarcia XXXVI Sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Rady Marek Kowalski.  
 
2. Stwierdzenie Quorum.  
Przewodniczący obrad sprawdził listę obecności radnych stwierdzając quorum; 
ustawowy skład Rady Gminy Pruszcz Gdański wynosi 15 radnych. Listę obecności 
podpisało 13 radnych.  
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 
3. Przyjęcie porządku obrad.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski- Czy ktoś z Państwa radnych ma 
uwagi do porządku obrad?  
Wójt Gminy Magdalena Kołodziejczak- wnoszę o wprowadzenie dodatkowego 
punktu: wręczenie stypendiów Wójta za wybite osiągnięcia dla uczniów.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski- Kto jest za przyjęciem porządku 
obrad z tą zmianą? 
W głosowaniu wzięło udział 12 radnych, za przyjęciem porządku obrad XXXVI sesji 
Rady Gminy głosowało 12 radnych.   
 
4. Przyjęcie protokołu z XXXV Sesji Rady Gminy. 
Jeżeli nie będę widział i słyszał uwag do protokołu, stwierdzę, że protokół z XXXV 
Sesji został przyjęty. Czy ktoś z państwa chce wnieść uwagi do protokółu? Jeżeli nie, 
to stwierdzam, że Protokół z XXXV Sesji Rady Gminy został przyjęty bez uwag.   
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski- dotarła do nas smuta wiadomość, 
że zmarł wybitny polityk, pierwszy premier – Tadeusz Mazowiecki.  
Proszę o powstanie i uczczenie jego pamięci minutą ciszy.  
… 
Zapraszam Państwa do przejścia do sali kinowej, gdzie zostaną wręczone wszystkie 
nagrody i wyróżnienia oraz zostaną przedstawione sprawozdania.  
 
II. Wręczenie nagród dla uczniów za wybitne osiągnięcia.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak oraz Przewodniczący Rady Gminy Marek 
Kowalski wręczyli nagrody za wybitne osiągnięcia dla następujących uczniów:  
- Natalia Jędrusiak - uczennica IV klasy Zespołu Szkolno – Przedszkolnego w 
Borkowie ze średnią ocen 5,9; laureatka Ogólnopolskiego Konkursu Galileo 2013 z 
matematyki, laureatka III miejsca w Wojewódzkim Konkursie Matematycznym. 
Natalia otrzymała stypendium za wybitne osiągnięcia w nauce. 
- Julia Murawska – uczennica V klasy Zespołu Szkolno – Przedszkolnego w 
Borkowie ze średnią ocen 5,7; laureatka I miejsca w Ogólnopolskim Festiwalu Form 
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Tanecznych (kategoria: taniec z przyborem); laureatka I miejsca w Wojewódzkim 
Konkursie Tanecznym „Show Dance”. Julia otrzymała stypendium za wybitne 
osiągnięcia artystyczne. 

- Marta Wiśniewska – uczennica VI klasy Zespołu Szkolno – Przedszkolnego w 
Borkowie ze średnią ocen 6,0; laureatka I miejsca w Ogólnopolskim Konkursie 
Galileo z matematyki, laureatka Wojewódzkiego Konkursu Języka Polskiego dla 
uczniów szkół podstawowych; laureatka VIII Megaolimpiady Wiedzy z języka 
polskiego, laureatka III miejsca w Wojewódzkiej Olimpiadzie Historii Polski dla szkół 
podstawowych. 

- Weronika Cabaj - uczennica VI klasy Zespołu Szkolno – Przedszkolnego w 
Borkowie ze średnią ocen 6,0; laureatka Ogólnopolskiego Konkursu Galileo z 
matematyki. 

- Magdalena Stramska - uczennica VI klasy Zespołu Szkolno – Przedszkolnego w 
Borkowie ze średnią ocen 6,0; laureatka I miejsca w Ogólnopolskim Konkursie 
Galileo z matematyki; laureatka I miejsca w Ogólnopolskim Konkursie 
Przedmiotowym PANDA 2013 z matematyki; laureatka I miejsca w Ogólnopolskim 
Festiwalu Form Tanecznych Dance Group (kategoria: taniec z przyborem – duety); 
laureatka II miejsca w Ogólnopolskim Festiwalu Form Tanecznych Dance Group 
(kategoria: Jazz Miniformacje). Magda otrzymała stypendium za wybitne osiągnięcia 
w nauce oraz wybitne osiągnięcia artystyczne. 

- Marta Szczerska – uczennica IV klasy Zespołu Szkolno – Przedszkolnego w 
Borkowie ze średnią ocen 5,8; laureatka II miejsca w Wojewódzkim Konkursie 
Matematycznym dla klas czwartych. Marta otrzymała stypendium za wybitne 
osiągnięcia w nauce. 

III. Wręczenie nauczycielom aktów mianowania.  
Pani Wójt Gminy Magdalena Kołodziejczak odczytała tekst ślubowania dla 
nauczycieli. Wszyscy nauczyciele uroczyście ślubowali. Akty mianowania zostały 
wręczone następującym nauczycielom:  
- Małgorzata Faliszek - pedagog w Szkole Podstawowej w Wojanowie,  
- Marta Janczak - nauczycielka j. angielskiego w Szkole Podstawowej w Wiślinie, 
- Łukasz Sulewski -nauczyciel wychowania fizycznego w Zespole Szkół w Łęgowie, 
- Grzegorz Grzegorczyk - nauczyciel wychowania fizycznego w Szkole 
Podstawowej w Wiślinie, 
- Monika Reichel – nauczycielka j. angielskiego w Szkole Podstawowej w Wiślinie, 
- Małgorzata Garstka - nauczycielka nauczania początkowego w Zespole Szkolno – 
Przedszkolnym w Borkowie, 
- Joanna Goławska – nauczycielka matematyki w Zespole Szkolno – 
Przedszkolnym w Borkowie, 
- Anna Lisowska – nauczycielka matematyki w Zespole Szkół w Straszynie, 
- Gabriela Iglińska – logopeda w Zespole Szkół w Straszynie, 
- Magdalena Nowak – nauczycielka historii w Zespole Szkół w Straszynie, 
- Łukasz Pikus – nauczyciel j. niemieckiego w Zespole Szkół w Rotmance, 
- Małgorzata Antuszewicz – nauczycielka j. polskiego w Zespole Szkół w 
Rotmance, 
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- Izabela Bobkowska – nauczycielka – bibliotekarz w Publicznym Gimnazjum w 
Przejazdowie. 
 
IV. Wręczenie nagród w konkursie „Piękna Wieś”.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak, Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski 
oraz Przewodniczący Komisji Rolnictwa Jan Pawul wręczyli nagrody w konkursie 
„Piękna Wieś” w następujących kategoriach:  

W kategorii „najpiękniejsza zagroda nierolnicza” zwyciężyli: 
I miejsce – Henryk Strehlau z Wiślinki   
II miejsce – Leokadia Wolska-Kaszuba ze Straszyna 
III miejsce – Małgorzata i Witold Płotka ze Straszyna  
 
W kategorii „najpiękniejsza zagroda rolnicza” laureatami zostali: 
I miejsce – Mirosława Smalarz z Rokitnicy  
II miejsce – Gabriela Rusiecka z Cieplewa   

Najpiękniejszą wsią tegorocznej edycji konkursu okazał się Będzieszyn. Sołtys Adam 
Myśliński odebrał bon o wartości 1000 zł (z przeznaczeniem na potrzeby sołectwa). 

W tym roku wójt zdecydowała przyznać dodatkową nagrodę specjalną „za 
pielęgnowanie tradycji historycznej miejscowości Lędowo” Teresie Gromadzińskiej 
oraz jej synowi Ireneuszowi Gromadzińskiemu, którzy odrestaurowują swój 
żuławski dom. Mieszkańcy otrzymali bon o wartości 500 zł na zakup dowolnych 
sadzonek krzewów i drzewek ozdobnych. 

V. Informacje przedstawione przez dyrektorów szkół, których organem 
prowadzącym jest Gmina Pruszcz Gdański oraz przez dyrektorów instytucji 
kultury, dotyczące działalności placówek. 
Dyrektorzy szkół gminy Pruszcz Gdański przedstawili Radzie Gminy oraz 
zaproszonym gościom sprawozdania i prezentacje na temat działalności swoich 
placówek w następującej kolejności: szkoła w Wojanowie, Wiślinie, Borkowie, 
Wiślince, Łęgowie, Rotmance, Straszynie, Przejazdowie.  
Informacje o stanie realizacji zadań oświatowych szkół stanowią załącznik nr 2 do 
niniejszego protokołu.  
Dyrektorzy instytucji kultury gminy Pruszcz Gdański przedstawili sprawozdania 
Radzie Gminy i zaproszonym gościom dotyczące działalności ich placówek w 
następującej kolejności: dyrektorzy OKSiR-u ( Grzegorz Cwaliński i z-ca dyrektora 
Marek Gotartowski), dyrektor Biblioteki – Mariusz Klimek oraz dyrektor Zespołu 
Pieśni i Tańca Jagódki – Barbara Biedrzycka. Prezentacje przedstawione na sesji 
stanowią zał. nr 3 do niniejszego protokołu.  
 
VI. Informacja z realizacji Programu Zdrowotnego na lata 2010-2013.  
Pani Sekretarz Małgorzata Grzegorczyk odczytała treść sprawozdania, które stanowi 
zał. nr 4 do niniejszego protokołu.  
 
Na sesję przybył radny M. Kociński.  
 
VII. ROZPATRZENIE PROJEKTÓW UCHWAŁ W SPRAWIE: 
1. zmiany budżetu gminy na rok 2013 
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Projekt uchwały odczytała M. Kołodziejczak -  Wójt Gminy.  
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 13 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 13 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXXVI/83/2013 z 
dnia 29 października 2013 r.  w sprawie zmiany budżetu gminy na rok 2013.  
 
2. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pruszcz Gdański  
Projekt uchwały odczytała M. Kołodziejczak -  Wójt Gminy.  
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 13 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 13 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXXVI/84/2013 z 
dnia 29 października 2013 r.  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Pruszcz Gdański.  
 
3. wysokości stawek podatku od nieruchomości oraz zwolnień od tego podatku 
na terenie Gminy Pruszcz Gdański 
Projekt uchwały odczytała M. Kołodziejczak -  Wójt Gminy.  
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 13 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 13 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXXVI/85/2013 z 
dnia 29 października 2013 r.  w sprawie wysokości stawek podatku od 
nieruchomości oraz zwolnień od tego podatku na terenie Gminy Pruszcz 
Gdański.  
 
4. ustalenia wysokości stawek podatku od środków transportowych 

Projekt uchwały odczytała M. Kołodziejczak -  Wójt Gminy.  
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 13 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 13 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXXVI/86/2013 z 
dnia 29 października 2013 r.  w sprawie ustalenia wysokości stawek podatku od 
środków transportowych.  
 
5. obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa obliczania 
podatku rolnego na rok 2014 
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Projekt uchwały odczytała M. Kołodziejczak -  Wójt Gminy.  
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 13 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 13 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXXVI/87/2013 z 
dnia 29 października 2013 r. w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta 
przyjmowanej jako podstawa obliczania podatku rolnego na rok 2014.  
 
6. wprowadzenia opłaty od posiadania psów 
Projekt uchwały odczytała M. Kołodziejczak -  Wójt Gminy.  
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
 
Pani Aneta Kaszubowska – Rogiel – chciałam zapytać, gdzie można czipować 
psy? Czy informacja jest na stronie internetowej?  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – w ubiegłym roku nad tym dyskutowaliśmy i 
chyba wzajemnie się przekonaliśmy, że taki proces czipowania będziemy prowadzili 
przez trzy lata 2012-2014, a następnie myślę, że będzie zasadnym, jeżeli właściciele 
psów zaczipowanych będą mieli podatek symboliczny, natomiast od pozostałych 
właścicieli, żeby był trochę wyższy. Jak państwo wiecie ponosimy ogromne wydatki 
związane z wyłapywaniem psów bezpańskich. Te koszty są bardzo wysokie, w 
przyszłym roku na ten cel przewidzieliśmy około 70 tys. zł. Osoby, które teraz 
bezpłatnie zaczipują psy, będą miały znaczną ulgę w podatku. Oczywiście możemy 
czipować psy w naszych przychodniach weterynaryjnych, wszystkie informacje są na 
stronie internetowej. Dodam jeszcze, że nieprawdą jest, że jeżeli pies zaczipowany 
umiera to trzeba regulować jakieś wysokie opłaty, wystarczy tylko zapłacić za 
utylizację psa, tak jak do tej pory. Poza tym wyrejestrowanie z bazy danych takiego 
zwierzaka nie rodzi żadnych konsekwencji finansowych.  
   
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 13 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 13 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXXVI/88/2013 z 
dnia 29 października 2013 r. w sprawie wprowadzenia opłaty od posiadania 
psów.  
 
7. wyrażenia woli przystąpienia do opracowania i wdrażania planu gospodarki 
niskoemisyjnej 
Projekt uchwały odczytał M. Waga -  pracownik merytoryczny.  
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie.  
 
Pan Zbigniew Demczuk – rozumiem, że my teraz przystępujemy do opracowania 
programu ochrony środowiska na naszym terenie, określenia limitu spalin itd. Moje 
pytanie jest takie: czy będziemy mieli jakieś określone źródła energii, które będziemy 
musieli używać jako mieszkańcy czyli np. gaz do ogrzewania mieszkań? Bo 
słyszałem, że np. w Krakowie będzie zakaz ogrzewania mieszkań olejem opałowym.  
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Pan Wicewójt Andrzej Bożyk – dziś jest to na razie tylko plan, jeszcze nie wiemy co 
on wykaże. My jednak mieszkamy nad morzem, więc u nas wiatry są inne niż w 
Krakowie, więc myślę, że jakiś drastycznych środków ograniczających nie będzie.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – może ubiegnę pana dalsze wątpliwości: 
kilka samorządów w ramach GOM-u przystąpiło do tego projektu, aby opracować 
plan szerzej i za jednym razem dla kilku jednostek samorządów, w tym również 
Gdańska. Naszym głównym celem będzie uzyskanie informacji z tego planu jakie 
działania powinniśmy podjąć i potem jakie będą konsekwencje, jak już będziemy 
posiadali taki plan, jakie projekty pisać o wsparcie unijne, żeby wprowadzić np. 
więcej urządzeń energooszczędnych. Jeżeli popatrzymy na pozycję budżetu to 
widzimy jak duże pieniądze pochłaniają koszty związane z oświetleniem ulicznym. 
Tutaj to będzie jeden z elementów, który będziemy bardzo dokładnie rozpatrywali. 
Jeżeli ten plan pokaże nam, że warto pochylić się też nad wprowadzeniem innych 
źródeł ogrzewania, żeby uzyskać tą niskoemisyjność to pewnie będziemy szli w tym 
kierunku, ale dziś na pewno nie odpowiemy czy to się wiąże jednocześnie z tym, że 
zakażemy ogrzewania na terenie gminy np. węglem, bo to jest dziś niemożliwe, żeby 
takiej odpowiedzi udzielić, a po drugie nie sądzę, żeby to było nawet możliwe w 
ramach tego planu. Natomiast z pewnością pokaże nam to kierunki działania i 
większe możliwości wykorzystania źródeł ekologicznych związanych z pozyskaniem 
energii.  
Pan Zbigniew Demczuk – jeśli będzie opracowany taki plan to też będzie to 
informacją dla przyszłych inwestorów w jaki sposób można tam wykorzystać jakieś 
technologie. Rozumiem, że każdy inwestor mając taki plan będzie wiedział co go 
czeka?  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – dokładnie. Plan na pewno nie podzieli 
producentów na podmioty, on będzie obowiązywał wszystkich.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 13 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 13 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXXVI/89/2013 z 
dnia 29 października 2013 r. w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do 
opracowania i wdrażania planu gospodarki niskoemisyjnej.  
 
Sesję rady opuścił radny K. Karc.  
 
8. zasad wynajmowania, podnajmu i zamiany lokali wchodzących w skład 
mieszkaniowego zasobu Gminy Pruszcz Gdański  
Projekt uchwały odczytała K. Kwiatek -  kierownik referatu.  
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 12 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 12 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXXVI/90/2013 z 
dnia 29 października 2013 r.   w sprawie zasad wynajmowania, podnajmu i 
zamiany lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Pruszcz 
Gdański.  
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VIII. Informacja Wójta Gminy o oświadczeniach majątkowych za rok 2012 
złożonych przez kierowników jednostek organizacyjnych oraz osoby wydające 
decyzje administracyjne. 
Wójt Gminy Magdalena Kołodziejczak odczytała informację, która stanowi zał. nr 5 
do niniejszego protokołu.  
 
IX. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o oświadczeniach majątkowych 
za rok 2012  złożonych przez radnych. 
Przewodniczący Rady  Gminy Marek Kowalski odczytał informację, która stanowi zał. 
nr 6 do niniejszego protokołu.  
 
X. Informacja Sekretarza Gminy o oświadczeniach majątkowych za rok 2012 
złożonych przez Przewodniczącego Rady Gminy i Wójta Gminy. 
Sekretarz Gminy Małgorzata Grzegorczyk odczytała informację, która stanowi zał. nr 
7 do niniejszego protokołu.  
 
XI. WOLNE WNIOSKI. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – chciałabym poinformować, że w 
Kancelarii Rady Gminy znajduje się uchwała składu orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 26 września 2013 r. w sprawie opinii o 
przedłożonej przez Wójta Gminy Pruszcz Gdański informacji o przebiegu wykonania 
budżetu za I półrocze 2013 roku. Opinia jest pozytywna.  
Pani Aneta Kaszubowska – Rogiel – chciałabym zgłosić małą usterkę – szyby na 
przystanku autobusowym. Od roku proszę o zrobienie tego, już ta nasza kara chyba 
minęła. Prosiłabym, żeby na okres zimowy wykonać te prace.  
Mieszańcy ulicy Radosnej proszą o oznakowanie ulicy. Ona z jednej strony jest 
oznakowana, ale to jest taka podkowa i rodzi się konieczność ustawienia tego znaku 
z drugiej strony.  
 
XII. ZAKOŃCZENIE SESJI RADY GMINY.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski - w wyniku wyczerpania porządku 
obrad stwierdzam, że XXXVI Sesja Rady Gminy Pruszcz Gdański VI Kadencji 
została zakończona o godz. 14.30.  
 
Protokołowała: 
Anna Klonkowska 
Protokół został przyjęty na XXXVII Sesji Rady Gminy Pruszcz Gdański w dniu  14 
listopada 2013 r.  
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